
生「初級華語」課程免修說明 

■ 申請對象：東海大學境外學位生 

Eligible Applicants: International students at THU 

■ 申請時間：每學期加退選截止日前 

Application Period: Before the add/drop deadline of each semester. 

■ 申請方式：請備妥以下申請資料，並將紙本文件送至通識教育中心辦公室(C209) 

How to Apply: Submit paper copies of the following documents to the Center for General Education 

office (C209). 

■ 申請文件 Required Documents： 

1、 下載「東海大學境外學位生”初級華語”課程免修申請表」 

Ⅰ. Download the “Introductory Mandarin” Exemption Form for International Students. 

2、 具備以下任一種證書或修業證明： 

Ⅱ. Please make sure you have either of the following credentials or certificates of study： 

 (1)、華語文能力測驗（TOCFL）進階級(Level 3)/ B1（含）以上 

(ⅰ)  Achieved Level 3/B1 or higher on the Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL). 

(2)、在臺灣公私立大專校院之華語機構修習華語時數達 270 小時，且成績達及格標準者。 

(ⅱ) Completed 270 hours of Chinese language study at a Chinese language institute of a public or private 

university/college in Taiwan with passing grades. 

■ 注意事項 Reminders： 

1、 免修科目於成績單上註記為「免修」，學分數為 0，已免修科目不得再重複修習，但仍需選

修其他科目以補足畢業所需學分數；經取得免修之課程，不得申請撤銷。 

Ⅰ. Exempted courses will be indicated as 'Exempted' on the academic transcript with zero 

credits awarded. Courses that have been exempted may not be retaken; however, students 

must select alternative courses to fulfill the credit requirements for graduation. Once a 

course exemption has been granted, it cannot be revoked. 

2、 經獲准免修「初級華語」，需自行退選課表上的「初級華語」並可修習「中文：素養與文化」。 

Ⅱ . Students approved to be exempt from “ Introductory Mandarin ”  must manually drop 

“Introductory Mandarin” in the Student Information System and may take“Chinese: Literacy 

and Culture”. 

3、有問題請 e-mail 至 lichu@thu.edu.tw 

Ⅲ. Please email lichu@thu.edu.tw if you have any questions. 

mailto:lichu@thu.edu.tw
mailto:lichu@thu.edu.tw


東海大學境外學位生「「初級華語」課程免修申請表 

“Introductory Mandarin” Exemption Form for International Students 

系級 Department/ Class Year：               學號 Student ID No.：                      

姓名 Name：                          手機 Phone No.：                      

Email：                     

申請日期 Application Date ：     年     月     日 

檢附資料 Documents： 
級數 

Level 

免修課程 

Exempted Course 

學分數 

Credits 

□ 華語文能力測驗（TOCFL）進階級(Level 

3)/ B1（含）以上  

 Achieved Level 3/B1 or higher on the Test of 

Chinese as a Foreign Language (TOCFL). 

□ 在臺灣公私立大專校院之華語機構修習華

語時數達 270小時，且成績達及格標準者。 

Completed 270 hours of Chinese language 

study at a Chinese language institute of a 

public or private university/college in Taiwan 

with passing grades. 

 初級華語(一)、(二) 

Introductory Mandarin 

(Ⅰ)、(Ⅱ) 

 

0 

承辦人 Responsible Person： 

日  期 Date： 


